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Bilag 7 – Samlet høringsnotat for Rudersdal, 
Allerød og Hørsholm Kommune 

 
Høringssvar til Affaldsplan 2023 i Rudersdal Kommune og forvaltningens forslag til svar 
Kommunalbestyrelsen godkendte på møde den 28. juni 2023 at sende forslag Affaldsplan 2023 – 

2035 i offentlig høring. Høringsperioden udløb den 5. september 2023.  

Der er i høringsperioden indkommet 12 høringssvar i Rudersdal fra følgende parter: 

1. Klimabevægelsen i Rudersdal 

2. Ejerforeningen 7æ, Nærum  

3. Bent Rasmussen 

4. Per Aasmul 

5. Steen Toftel 

6. Charlotte Antonsen 

7. Ivy og Tom Larsen  

8. Frederik Andersen 

9. Nærum Grundejerforening 

10. Holte Grundejerforening 

11. Trørød Grundejerforening 

12. Ejerforeningen Holtegårdsvej 48 -104 

I det efterfølgende er alle de indkomne høringssvar i deres fulde længe indsat med kursiv og for-

valtningen forslag til svar er skrevet under hvert enkelt høringssvar. 

 

1. Klimabevægelsen i Rudersdal 

 

”Affaldsplan 2023-2035 

Høringssvar fra Klimabevægelsen i Rudersdal 

 

Affaldsplanen skal ses i lyset af Regeringens handlingsplan fra 2021 for cirkulær økonomi i Dan-

mark, som udgør Danmarks nationale plan for forebyggelse samt håndtering af affald. 

 

I Regeringens handlingsplan indgår tre hovedpunkter: 

• Affaldskurven skal knækkes, mindre affald, mindre spild, og mere genbrug. 

• Affaldssektoren skal være klimaneutral i 2030 

• Udsortering af 80% af plast fra forbrænding i 2030. 
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EU har indført begrebet affaldshierakiet, hvor forebyggelse af, at affald opstår er topprioritet fulgt af 

genbrug, genanvendelse, anden udnyttelse (herunder forbrænding) og bortskaffelse. 

 

Forebyggelse 

I Norfors kommunernes forslag til affaldsplan behandles genanvendelse, farligt affald og genbrug 

grundigt, derimod er der intet punkt, som omhandler, forebyggelse af at affald opstår. Det på trods 

af, at der i dagordenspunkt nr. 28 fra møde i Rudersdal Kommunalbestyrelse den 28. juni 2023 

netop fremhæves, at fokus i Handlingsplan for Cirkulær Økonomi i høj grad er på at undgå at pro-

ducere affald. At undgå affald er det vigtigste i affaldshierarkiet (s. 33). 

 

De fire kommuner ligger i top med hensyn til affald fra borgerne. I planens forord under overskriften 

”Affaldsplanens fokus” påpeges vores meget store forbrug af ressourcer og deraf følgende affalds-

mængde. Citat fra planens forord: ”Vi vil hjælpe vores borgere til at forbruge mindre og bedre”. 

Men derudover er der ikke et ord om forebyggelse. Man ønsker at ”støtte borgerne i at mindske 

deres klimaaftryk, og her er affaldshåndtering og smart ressourceforbrug centralt”. Men det bedste 

affald er det der aldrig bliver skabt! 

 

Det må være en del af kommunernes opgave at bidrage til få bragt forbruget ned. Udover bistand 

og information til egne institutioner, kan det gøres ved generelle informationskampagner om forbru-

gets belastning af klima, miljø og ophobning af affald ligesom også materiale i forbindelse med sor-

teringsvejledninger med mere kan indeholde hjælp til at undgå affald. 

 

Kampagner kan også rettes mod f.eks. grundejerforeningerne. De kan være fælles om havered-

skaber, værktøj etc. Kommunerne kan informere om og understøtte oprettelsen og driften af repair 

cafeer/forretninger. Kommunen kan oplyse borgerne om alle steder, hvor genbrugeligt "affald" kan 

afleveres og afhentes/købes, ligesom kommunen kan informere om muligheder for at få repareret 

brugsgenstande. 

 

Spild 

En af målsætningerne i Regeringens Klimaplan for affaldssektoren er at reducere mængden af 

spild.  En tredjedel af al mad bliver ikke spist, men ender som affald. Det sker i hjemmene og i su-

permarkederne. Det må være en kommunal opgave at iværksætte kampagner om madspild, og 

fremover ikke i vejledninger fremstille madspild som madaffald. 

 

Målsætning - Affaldskurven skal knækkes 

Igen et udsagn fra Regeringens klimaplan. Der savnes i affaldsplanen en målsætning med delmål 

for hvordan, det skal opnås og hvornår. 

 

Plast 
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80 %  af plast skal udfases fra forbrænding inden 2030 og 60% skal genbruges. Der savnes i af-

faldsplanen delmål for, hvornår det skal opnås og hvordan.  

Transport i relation til indsamling af affald  

Målsætningerne i planen er vage. I 2024 skal muligheden for klimaneutrale drivmidler afdækkes, 

og ved næste udbud vedrørende indsamling af affald senest i 2028 skal muligheden for klimaneu-

trale drivmidler afdækkes. Kommunerne har udarbejdet klimahandlingsplaner, og i f.eks. Rudersdal 

er målsætningen, at den kommunale bilpark skal være fossilfri senest i 2030. Derfor må målsæt-

ningen minimum være, at transport af affald skal være fossilfri inden 2030. 

Borgerinddragelse 

Synliggørelse af, hvad det sorterede affald bruges til at væsentligt. Vi savner at det sættes som 

mål at gøre det let tilgængeligt for borgerne i de pågældende kommuner at se udviklingen. Desu-

den at få viden om anvendelsen af fx madaffaldet, muligheder for automatisk sortering af plastaffal-

det osv. 

 

Klimabevægelsen i Rudersdal” 

 

Svar på høringssvar 1 - Klimabevægelsen i Rudersdal 

Kære Klimabevægelsen i Rudersdal. 

Tak for jeres høringssvar til Affaldsplan 2023. 

Svarene på jeres bemærkninger er opdelt i underoverskrifter herunder 

Forebyggelse 

Den nationale handlingsplan for cirkulær økonomi indeholder 129 initiativer fordelt på forskellige 
emner og rettet mod aktører på forskellige institutionelle niveauer i forskellige sektorer. Kommu-
nerne er forpligtede til at udarbejde planer for håndtering af affald, men ikke til at udarbejde planer 
for affaldsforebyggelse. I den kommende fælles affaldsplan er hovedvægten ikke på affaldsfore-
byggelse, da sådanne indsatser skal skattefinansieres –og dermed kan være individuelle for kom-
munerne. Kommunernes indsatser for at reducere forbrug er primært forankret i kommunens egne 
klimahandlingsplaner, indkøbspolitik, handlingsplan for forbrug mv. Affaldsplanen fokuserer på initi-
ativer som kan gebyrfinansieret over affaldstaksterne. Der er forslag om ændring af Forord på bag-
grund af høringssvar. 
 
Spild 

Kommunen arbejder med forskellige indsatser for at undgå madspild i de offentlige køkkener og 

som eksempel kan nævne at Rådhus og Administrationscenteret deltager i et Foodup pilotprojek-

tet, med fokus på at få data om madspildsmængder og indsatser for at forebygge madspild. For-

håbningen er, at pilotprojektets resultater kan spredes ud til øvrige kantiner, køkkener og forbru-

gere.  

Kommunen har også en vigtig rolle i forhold til ikke at opfordre til madspild, ved fx at bruge illustra-

tioner af madrester i sorteringsvejledning til madaffald. Ved eventuelle nyoptryk af sorteringsvejled-

ning, vil overvejelser om dette indgå.  

Affaldskurven skal knækkes 
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Indsatser for at forebygge affald ligger længere oppe i værdikæden end det kommunale affaldsom-

råde og derfor er initiativer for forebyggelse af affald en del af klimahandlingsplanen og forankres 

der hvor beslutninger om indkøb og forbrug tages (indkøb, forbrugs initiativer mv). Der er forslag 

om ændring af Forord på baggrund af høringssvar. 

 

Plast 

Planen indeholder selvstændige initiativer for at få plast ud af forbrænding i punkt 4.5 Mere og 

bedre sortering af pladsaffald. Her kan nævnes; beholdere til plastaffald i det offentlige rum, gen-

anvendelse af madaffaldsposer, øge reel genanvendelse ved bedre sortering og behandling af 

plastaffald, fokus på at minimere brugen af engangsplast i kommunerne. Derudover, skal initiativer 

for vejledning til borgere om korrekt sortering, færre store beholdere mv., være med til at sikre at 

mere plast sendes til genanvendelse 

 

Transport i relation til klima 

Forvaltningen anerkender at den nuværende formulering om at sikre klimaneutrale drivmidler til 

transport af affald er for uambitiøs. På baggrund af høringssvaret ændres formuleringerne i initiativ 

4.12 til: 

  

Ved næste udbud vedr. indsamling af affald fra husholdninger, dvs. senest 2028, skal der stilles 

krav om klimaneutrale drivmidler til transport, tømmelift og komprimering. 

Borgerinddragelse 

Information til borgere er en vigtig del af affaldsplanen i forhold til at fastholde motivation og viden 

om effekterne af affaldssortering og planen - og er højt prioriteret. 

 

Med venlig hilsen 

Klima, Natur og Miljø 

Rudersdal Kommune 

 

 

2. Ejerforeningen 7æ, Nærum 

”Vedr. forslag til forbedret og mere effektiv affaldssortering i Rudersdal kommune og even-

tuelt andre.  

Kære Rudersdal kommune, idet vi henviser til Rudersdal avis uge 29, hvor borgerne opfordres at til 
at komme med forslag til en høring vedrørende mere effektivt og bruger venlig affaldssortering, har 
vi i bestyrelsen følgende forslag:  
Opfør et centralt maskinelt sorteringssted, i stedet for sortering i de nuværende containere og 
færre typer affaldscontainer. Til Plast, madrester, restaffald, osv. anvendes kun en container som 
nogle andre lande gør herunder Norge, Finland og Sverige. Pap, glas og papir må stadig være 
særskilt.  
Fordele:  
1. Der vil blive færre kørsler med transporter og dermed mindre Co2 udledning og miljøgiftige par-
tikler i nærmiljøet.  

2. Der vil være mindre trafik på vejene med tunge vogne og dermed mindre slid på asfalt og sikre 
skoleveje.  
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3. Det vil blive undgået at affaldet bliver sorteret i de forkerte containere, og de deraf følgende ge-
ner for beboere især i Ejerforeninger, der må sortere andres affald ved uafhentet affald som følge 
der af. Det vil sikre at folk i værste fald ikke bliver syge af at sortere andres affald, som det sker nu. 
Det er hovedsaligt plastsorteringen, det går galt med.  

4. Der vil blive bedre sortering og dermed større genbrugsmulighed, da mange nu, når de er i tvivl, 
smider det i restaffald.  

5. Der vil blive sparet på forbrug af plastik til container – hvilket i sig er et stort miljømål.  

6. Der vil sikre, at folk i stormvejr ikke rammes af ikke bremsede containere.  

7. Det vil lette byrden for folk med små boliger, ikke at skulle finde placering af affaldsspande i boli-
gen.  

8. Det vil lette arbejdet for handicappede og ældre dårligt gående, ikke at skulle bære affald rundt 
til forskellige sorteringsfraktioner.  

9. Det ville give mindre stres for ejerforeningers bestyrelser ikke dagligt at skulle sortere, det som 
andre har lagt forkert.  

10. Det ville lette for sprogudfordring, nu hvor der kommer flere fra udlandet til at bo i området og 
forståelsen for hvordan og hvorfor der skal sorteres som reglerne foreskriver.  
 
Med venlig hilsen  
På vegne af bestyrelsen,  
Ejerforeningen 7æ, Nærum  
Lisbeth Olsen” 

 

Svar til høringssvar 2 - Ejerforeningen 7æ, Nærum 

Kære Ejerforeningen 7æ, Nærum, 
 
Tak for jeres høringssvar til Affaldsplan 2023. 

Det er et nationalt krav, at alle kommuner skal etablere kildesortering af 10 affaldsfraktioner ved alle 

husstande (med enkelte undtagelser ift. udvalgte affaldstyper som må sammenblandes). Det er der-

for på nuværende tidspunkt ikke lovligt at sammenblande affald og sende det til central sortering. 

Nogle fynske kommuner har søgt om dispensation fra kildesortering af plastaffald og mad- og drik-

kekartonaffald og vil indsamle dette sammen med restaffald. Denne dispensation er dog endnu ikke 

givet til de fynske kommuner.  

Der findes på nuværende tidspunkt ingen centrale sorteringsanlæg til husholdningsaffald på Sjæl-

land og nye regler betyder at kommuner ikke må eje sorteringsanlæg. 

Tidligere har undersøgelser vist at der efter central sortering ikke opnås samme kvalitet af affaldet 

til genanvendelse i forhold til kildesortering. Men konklusionen er blevet udfordret af nye studier. På 

nuværende tidspunkt er eksperterne ikke enige om hvad der er bedst. På længere sigt kan denne 

udvikling ændre sig. Men lige nu skal vi kildesortere, idet regeringen stiller krav om dette. 

Med venlig hilsen 

Klima, Natur og Miljø 

Rudersdal Kommune 
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3. Bent Rasmussen 

”Vedr.  Input om ny affaldsplan. 

  
Jeg har ikke  nogen kommentar til planen. Men det kniber meget med at få borgerne til at sortere 
affald ifølge de 
Vejledninger der er blevet givet. I Søllerød Park hvor jeg bor er der en del,  der ikke sortere efter 
vejledningerne. 
  
Men det store problem er på Kommunens genbrugsplaner. Der er ikke megen kontrol med om dem 
der bruger genbrudspladsen, og  sorterer rigtigt,  det er sjældent der er nogen der kontrollerer. 
  
Jeg er bekendt med at borger fra Lyngby kommune kører til Rudersdal genbrugspladser for der er 
ikke nogen kontrol med sortering eller sjældent. Men på Lyngby kommunens genbrugsplads på 
Firskovvej er der megen kontrol, 
medarbejderne er der hele tiden og kontrollerer. 
Der er jo nogen skræmmende at borger ikke har mere respekt for miljøet. 
Venlig hilsen 
Bent Rasmussen” 
 

Svar til høringssvar 3 – Bent Rasmussen 

Kære Bent Rasmussen, 

Tak for dit høringssvar til Affaldsplan 2023. 

Du skriver at du ikke har kommentarer til selve affaldsplanen, men at du oplever at mange ikke føl-

ger sorteringsvejledningerne. Her kan forvaltningen oplyse at de generelle tilbagemeldinger fra de 

anlæg som modtager det sorterede husholdningsaffald melder om rigtigt fin sortering og god kvali-

tet. Hvis der i de enkelte beholdere ude ved husstandene er større fejlsortering så undlader reno-

vatøren at tømme beholderne og man skal fjerne det fejlsorterede inden de tømmer igen. Dette 

fungerer som en slags kontrol ved husstandsindsamlingen. Du er velkommen til at bede jeres ejen-

domsfunktionærer om at kontakte affaldsteamet i kommunen ift. at få vejledning om hvordan man 

kan afhjælpe fejlsorteringer. 

Du skriver også at du ønsker mere kontrol på genbrugspladserne. Personalet på genbrugsplad-

serne har mange forskellige funktioner, herunder også at vejlede og kontrollere. Men det er ikke 

muligt at kontrollere alt der kommer ind på pladserne, da der er 1,2 millioner besøgende om året 

på Norfors genbrugspladser. Vi forventer dog at der alligevel vil komme mere fokus på det i forbin-

delse med at genbrugspladserne skal håndtere flere genbrugelige effekter.  

Med venlig hilsen 

Klima, Natur og Miljø 

Rudersdal Kommune 
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4. Per Aasmul 

”Jeg kommer med mit besyv. Jeg er nogle gange i tvivl om, hvor jeg skal placere mit affald, f.eks 

når der både er metal og plastik, men plastikken bliver vel forbrændt, når metallet skal smeltes? 

 

Det egentlige problem, hvis vi skal reducere affaldet: Plastikbeholderen bliver hurtigt fyldt, og det 

skyldes, at alle komponenter er pakket ind i alt for meget plastik og hård plastik. For det meste skal 

man bruge værktøj for at komme ind til den komponent, man har købt. Lige så er det med papkas-

serne, en lille komponent er ofte pakket ind i en kæmpestor papkasse, som ikke kan komme ind i 

de postkasser, som vi blev belemret med, lige før der ikke mere var noget post at omdele. 

 

De to sidstnævnte problemer er der vel ikke noget at gøre ved på kommunalt plan, der skal vel lov-

givning til. 

 

Håber at lokalpolitikerne kan formidle dette videre til lovgiverne. 

 

Med venlig hilsen 

Per Aasmul” 

 

 

Svar på høringssvar 4 – Per Aasmul 

Kære Per Aasmul, 

Tak for dit høringssvar til Affaldsplan 2023. 

Du efterlyser mere vejledning til korrekt sortering, som der i Affaldsplanen netop er sat fokus på. 

Det er nemlig essentielt at have tilstrækkelig viden, for at kunne sortere rigtigt. Derfor skal vi som 

led i implementeringen af affaldsplananens mål, arbejde meget mere med råd og vejledning til bor-

gerne om hvordan der skal sorteres.  

Indsatser for at forebygge affald ligger længere oppe i værdikæden end det kommunale affaldsom-

råde og derfor er initiativer for forebyggelse af affald en del af klimahandlingsplanen og forankres 

der hvor beslutninger om indkøb og forbrug tages i kommunerne (indkøb, forbrugs initiativer mv). 

Der er forslag om ændring af Forord på baggrund af høringssvar. 

 

Du har også ret i at valg omkring emballage ikke er noget som kommuner har indflydelse på. Her 

kan vi fortælle at Danmark pt. arbejder på at færdiggøre ny lovgivning for EU’s krav om udvidet 

producent ansvar. Det betyder helt kort, at emballageproducenter fremover kommer til at være an-

svarlige for affaldshåndteringen når deres emballager bliver til affald. Hensigten med de nye regler 

er at give emballageproducenterne økonomisk incitament til at designe og producere deres embal-

lage så det i højere grad er egnet til genbrug eller genanvendelse – og til at reducere unødig em-

ballage. Så vi håber at nogle af de udfordringer som du beskriver, kan blive løst med de nye regler. 

 

Med venlig hilsen 

Klima, Natur og Miljø 

Rudersdal Kommune 
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5. Steen Toftel 

”Den eneste rigtige vej at gå efter min mening, er at der affaldssorteres centralt på forbrændings-
anlæggene. Så kan vi så vilde blomster der hvor et hav af sorteringsspande står i dag.  
 
Mvh. Steen Toftel” 
 
 

Svar på høringssvar 5 – Steen Toftel 

Kære Steen Toftel, 

Tak for dit høringssvar til Affaldsplan 2023. 

Det er et nationalt krav, at alle kommuner skal etablere kildesortering af 10 affaldsfraktioner ved alle 

husstande (med enkelte undtagelser ift. udvalgte affaldstyper som må sammenblandes). Det er der-

for på nuværende tidspunkt ikke lovligt at sammenblande affald og sende det til central sortering. 

Nogle fynske kommuner har søgt om dispensation fra kildesortering af plastaffald og mad- og drik-

kekartonaffald og vil indsamle dette sammen med restaffald. Denne dispensation er dog endnu ikke 

givet til de fynske kommuner.  

Der findes på nuværende tidspunkt ingen centrale sorteringsanlæg til husholdningsaffald på Sjæl-

land og nye regler betyder at kommuner ikke må eje sorteringsanlæg. 

Tidligere har undersøgelser vist at der efter central sortering ikke opnås samme kvalitet af affaldet 

til genanvendelse i forhold til kildesortering. Men konklusionen er blevet udfordret af nye studier. På 

nuværende tidspunkt er eksperterne ikke enige om hvad der er bedst. På længere sigt kan denne 

udvikling ændre sig. Men lige nu skal vi kildesortere, idet regeringen stiller krav om dette. 

Med venlig hilsen 

Klima, Natur og Miljø 

Rudersdal Kommune 

 

6. Charlotte Antonsen 

Tak for mulighed for at blive hørt om kommunens affaldsplan. Jeg skal hermed foreslå indsættelse 

af robotter til finsortering af restaffald. Robotter benyttes allerede i Holland, så det burde være en 

smal sag. 

Venlig hilsen 

Charlotte Antonsen” 
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Svar på høringssvar 6 – Charlotte Antonsen 

Kære Charlotte Antonsen,  

Tak for dit høringssvar til Affaldsplan 2023. 

Det er et nationalt krav, at alle kommuner skal etablere kildesortering af 10 affaldsfraktioner ved alle 

husstande (med enkelte undtagelser ift. udvalgte affaldstyper som må sammenblandes). Det er der-

for på nuværende tidspunkt ikke lovligt at sammenblande affald og sende det til central sortering. 

Nogle fynske kommuner har søgt om dispensation fra kildesortering af plastaffald og mad- og drik-

kekartonaffald og vil indsamle dette sammen med restaffald. Denne dispensation er dog endnu ikke 

givet til de fynske kommuner.  

Der findes på nuværende tidspunkt ingen centrale sorteringsanlæg til husholdningsaffald på Sjæl-

land og nye regler betyder at kommuner ikke må eje sorteringsanlæg. 

Tidligere har undersøgelser vist at der efter central sortering ikke opnås samme kvalitet af affaldet 

til genanvendelse i forhold til kildesortering. Men konklusionen er blevet udfordret af nye studier. På 

nuværende tidspunkt er eksperterne ikke enige om hvad der er bedst. På længere sigt kan denne 

udvikling ændre sig og det kan være at netop finsortering af restaffaldet (sammen med kildesorte-

ring), kan være en med til at sikre flere affaldsmængder til genanvendelse.  

Med venlig hilsen 

Klima, Natur og Miljø 

Rudersdal Kommune 

 

7. Ivy og Tom Larsen 

”Den individuelle sortering i 6 - 8 - 10 skraldespande er ret uoverkommeligt. Især når man betæn-
ker, at der er kommuner, der kan lave den samme sortering på modtagepladsen med robotter. For 
det er der da? Er det så ikke den vej vi skal gå? 
Med venlig hilsen Ivy og Tom Larsen” 
 

Svar på høringssvar 7 – Ivy og Tom Larsen 

Kære Ivy og Tom Larsen 

Tak for jeres høringssvar til Affaldsplan 2023. 

Det er et nationalt krav, at alle kommuner skal etablere kildesortering af 10 affaldsfraktioner ved alle 

husstande (med enkelte undtagelser ift. udvalgte affaldstyper som må sammenblandes). Det er der-

for på nuværende tidspunkt ikke lovligt at sammenblande affald og sende det til central sortering. 

Nogle fynske kommuner har søgt om dispensation fra kildesortering af plastaffald og mad- og drik-

kekartonaffald og vil indsamle dette sammen med restaffald. Denne dispensation er dog endnu ikke 

givet til de fynske kommuner.  
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Der findes på nuværende tidspunkt ingen centrale sorteringsanlæg til husholdningsaffald på Sjæl-

land og nye regler betyder at kommuner ikke må eje sorteringsanlæg. 

Tidligere har undersøgelser vist at der efter central sortering ikke opnås samme kvalitet af affaldet 

til genanvendelse i forhold til kildesortering. Men konklusionen er blevet udfordret af nye studier. På 

nuværende tidspunkt er eksperterne ikke enige om hvad der er bedst. På længere sigt kan denne 

udvikling ændre sig. Men lige nu skal vi kildesortere, idet regeringen stiller krav om dette. 

Med venlig hilsen 

Klima, Natur og Miljø 

Rudersdal Kommune 

 

 

8. Frederik Andersen 

”Hej  
 
Jeg synes der i planen (som egentlig ser fin ud) mangler fokus på analyse, opretholdelse og over-
holdelse af serviceniveau fra leverandøren der tømmer containerne. Selvom affaldsspandene står 
indenfor de rammer der er angivet bliver de i mange tilfælde ikke tømt - der skal være en SLA 
(Service Level Agreement), som angiver en hitrate, samt antal af klager/påmindelser af manglende 
tømninger.  
 
Pft 
 
Mvh 
Frederik Andersen” 
 
 
Svar på høringssvar 8 – Frederik Andersen 

Kære Frederik Andersen, 

Tak for dit høringssvar til Affaldsplan 2023. 

Kontraktopfølgning i forhold til serviceniveau i selve indsamlingen af affald ude hos borgerne er be-

skrevet i kontrakten med den renovatør, der har vundet kommunens udbud (pt. City Container). De 

kontraktlige forhold er således ikke en del af Affaldsplanen.  

I den nuværende kontrakt med City Container er det beskrevet, hvilken service renovatøren skal 

yde i forbindelse med tømning, og hvor mange fejl der tillades, før der kan opkræves bod. Således 

er bodsgrænsen i kontrakten fastsat til to promille. Er der fejl ved mere end to promille af de ud-

førte tømninger i en given måned, kan der gives bod. Forvaltningen opgør i dag månedligt, hvor 

mange fejl der har været i forbindelse med tømningen. Disse opgørelser præsenteres pt. kvartals-

vist for Klima- og Miljøudvalget. Den seneste kan ses via link til møde i Klima- og Miljøudvalget den 

4. oktober 2023 (pkt 4). 

https://dagsordener.rudersdal.dk/vis?id=3eabbf00-150a-4b27-9962-04e5fdac576c&punktid=d3d9b549-4fac-423f-ac96-ede02989b663
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Generelt er det leverede kvalitetsniveauet i indsamlingen bedre end kontraktens tilladte fejlprocent 

på maksimalt to promille, hvorfor der ikke har været grundlag for at opkræve bod fra City Contai-

ner.  

Med venlig hilsen 

Klima, Natur og Miljø 

Rudersdal Kommune 

 

 

9. Nærum Grundejerforening 

”Affaldsplan 2023 – 2035 

Høringssvar fra Nærum Grundejerforening 

Nærum Grundejerforening takker for den grundige og informative affaldsplan, som vi på en 

række overordnede linjer er enige i. Der er dog en række forhold, som vi mener kræver nær-

mere overvejelser samt en række forhold, hvor vi mener, at de løsninger, der adresseres i pla-

nen, er tvivlsomme i forhold til den forventede effekt. Endelige er vi bekymrede for en række 

konsekvenser af planen som vi ikke kan se, er nævnt i selve planen. 

 

• Nærum Grundejerforening kan ikke gennemskue, hvilke økonomiske konsekvenser 

affaldsplanen vil få for den enkelte borger/boligselskaberne i kommunen. Der skrives 

om, at løsningerne har økonomiske konsekvenser, uden at det gøres konkret. Vi har 

den dyreste affaldsløsning pr. husstand i forhold til vores omkringliggende kommuner, 

hvor vi betaler mere en 50% mere end, hvad borgerne betaler i den billigst af kommu-

nerne. Det er derfor vores opfattelse, at en ny ordning ikke må være dyrere end den 

nuværende. Vi opfordrer ligeledes kommunen til at se på, hvordan ordningen kan dri-

ves billigere, end det er i dag. 

 

• Nærum Grundejerforening oplever, at der i affaldsplanen lægges op til, at det primært, 

for ikke at sige udelukkende, bliver borgernes ansvar, at sorteringen af affaldet bliver 

korrekt. Det sker samtidig med, at der indføres flere fraktioner, hvorefter affaldet skal 

sorteres, hvilket jo alt andet lige betyder, at sorteringen kompliceres yderligere. Vi er 

meget tvivlsomme overfor løsningen om at ’opdrage’ borgerne til at gøre det rigtigt 

gennem oplysning/vejledning samt at stille flere beholdere til rådighed for borgerne. 

Vores tvivl består i, at borgerne enten ikke forstår, hvordan der skal sorteres eller ikke 

finder det tilstrækkeligt nødvendigt at sortere præcist. Vi synes planen overvurderer 

borgernes evne og vilje til at sortere korrekt. Erfaringer fra især boligselskaber viser, 

hvor skidt det står til med borgernes evne og eller vilje til at sortere korrekt. Vi synes 

derfor, at kommunen i stedet for bør undersøge og satse på centrale sorteringsanlæg, 

som efter vores opfattelse vil kunne sortere langt mere korrekt, end det er tilfældet 

med borgerne. 

 

• Nærum Grundejerforening synes, at der i planen tales meget om borgernes ansvar og 

pligt. Det har vi adresseret ovenfor, men vi savner et mere proaktivt fokus på 
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producentansvaret, som omhandler, hvordan kommunen vil inddrage det i planen. 

 

• I affaldsplanen nævnes det flere steder, at der ved de planlagte løsninger sker en øget 

service for borgerne. Det er Nærum Grundejerforening ikke enig i. Grundlæggende er 

vi af den opfattelse, at sortering af affald er en arbejdsbyrde for borgerne, og at den 

nye affaldsplan øger byrden. Det er blandt andet i kravet om yderligere sortering i flere 

fraktioner og i forhold til at skulle have flere beholdere/containere stående. En central 

affaldssortering ville efter vores opfattelse være en øget service for borgerne. Den vil 

efter vores opfattelse også være bedre for miljøet, dels fordi vi ville kunne afskaffe en 

del beholdere/containere, dels fordi det ville reducere problemet med ikke fyldte behol-

dere/containerne. Derudover ville man kunne mindske forbruget af vand og rengø-

ringsmidler, som borgerne anvender til rengøring af diverse beholdere/containere. 

 

• Nærum Grundejerforening finder det helt rigtigt at understøtte mere direkte genanven-

delse, og derfor undrer vi os over, at muligheden for at have en aflevere- og henteord-

ning til direkte genanvendelse på kommunens genbrugsstationer er nedlagt. Vi opfor-

drer derfor kommunen til at få dem genetableret under en form, som gør det muligt for 

borgerne at aflevere og hente ting, uden at borgerne føler, at tingene bliver revet ud af 

hænderne på dem. 

• Endelig synes Nærum Grundejerforening, at der er et modsigelsesforhold mellem at 

ville minimere forbrændingen af affald for at mindske CO2 aftrykket og samtidig satse 

mere på implementering af fjernvarme.” 

 

Svar på høringssvar 9 – Nærum Grundejerforening 

 

Kære Nærum Grundejerforening 

 

Tak for jeres høringssvar til Affaldsplan 2023. 

 

Svarene på jeres bemærkninger er opdelt i underoverskrifter herunder: 

 

Økonomi 

I forhold til jeres opfordring til at se på hvordan ordningerne kan drives billigere end i dag, så 

er der indsatser i Affaldsplanen som potentielt vil kunne give besparelser fx sjældnere tømning 

af beholdere. 

 

Affaldsøkonomien skal hvile-i-sig-selv, hvilket betyder at indtægter og udgifter over en årrække 

skal balancere. De seneste års udrulning af nye beholdere til sortering, har medført takststig-

ninger for i sær grundtakst for genbrugsordning for enfamilieboliger. Der planlægges ikke nye 

indsamlingsordninger hos borgere, udover den beskrevne ordning for tekstilaffald og farligt af-

fald, som er de to sidste affaldstyper som kommunen i henhold til nationale krav skal etablere 

indsamling af.  

 

Borgernes ansvar og central sortering 

Affaldssortering er et fælles ansvar og derfor er der flere indsatser i Affaldsplanen til at hjælpe 

og vejlede om hvordan man sorterer og hvorfor det er vigtigt. I forhold til ønsket om mere cen-

tral sortering, er det et nationalt krav, at alle kommuner skal etablere kildesortering af 10 af-

faldsfraktioner ved alle husstande (med enkelte undtagelser ift. udvalgte affaldstyper som må 

sammenblandes). Det er derfor på nuværende tidspunkt ikke lovligt at sammenblande affald 
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og sende det til central sortering. Nogle fynske kommuner har søgt om dispensation fra kilde-

sortering af plastaffald og mad- og drikkekartonaffald og vil indsamle dette sammen med rest-

affald. Denne dispensation er dog endnu ikke givet til de fynske kommuner.  

Der findes på nuværende tidspunkt ingen centrale sorteringsanlæg til husholdningsaffald på Sjæl-

land og nye regler betyder at kommuner ikke må eje sorteringsanlæg. 

Tidligere har undersøgelser vist at der efter central sortering ikke opnås samme kvalitet af affaldet 

til genanvendelse i forhold til kildesortering. Men konklusionen er blevet udfordret af nye studier. På 

nuværende tidspunkt er eksperterne ikke enige om hvad der er bedst. På længere sigt kan denne 

udvikling ændre sig. Men lige nu skal vi kildesortere, idet regeringen stiller krav om dette. 

I forhold til borgernes evnet til at sortere rigtigt, kan det oplyses at de generelle tilbagemeldin-

ger fra de anlæg, som modtager det sorterede husholdningsaffald melder om rigtigt fin sorte-

ring og god kvalitet. Hvis der i de enkelte beholdere ude ved husstandene er større fejlsorte-

ring så undlader renovatøren at tømme beholderne og man skal fjerne det fejlsorterede inde 

de tømmer igen. Dette fungerer som en slags kontrol ved husstandsindsamlingen. 

 

Producentansvar for emballager 

Der er nye regler på vej om udvidet producentansvar for emballager. Det vurderes dog i første 

omgang ikke at medføre ændringer for den enkelte husstand, da det fortsat er kommunen der 

skal varetage indsamlingen og der ikke ændres på sammensætningen af fraktioner i beholde-

ren (da disse er lovfastsatte). Da lovforslaget og beslægtede bekendtgørelser endnu ikke er 

vedtaget, kendes det fulde omfang endnu ikke.  

 

Direkte genbrug på genbrugspladser 

I Folketingets aftale ”Klimaplan for en grøn affaldssektor og cirkulær økonomi” fra 2020 er det am-

bitionen at fremme direkte genbrug på de kommunale genbrugspladser. Helt konkret er tanken, at 

der skal etableres Genbrugsområder på genbrugspladserne, hvor genbrugelige genstande kan af-

leveres og efterfølgende skal afsættes vederlagsfrit til private aktører (borgere, frivillige organisati-

oner eller virksomheder). 

Som led i udmøntningen af Klimaplanen vedtog folketinget sidste sommer en ændring til Miljøbe-

skyttelsesloven, hvori Miljøministeren hhv. Klima-, energi- og forsyningsministeren gives bemyndi-

gelse til at fastsætte regler om etablering og finansiering af genbrugsområder på de kommunale 

genbrugspladser.  

I september og oktober 2022 udsendte de to ministerier bekendtgørelser i høring, som var tænkt 

som den praktiske udmøntning af reglerne. I høringsudkastene blev beskrevet regler for blandt an-

det kommunernes vedtagelse af ordning for etablering af genbrugsområder (herunder krav om at 

alle genbrugspladser skal have et genbrugsområde), gebyrfastsættelse samt rammer for afsætning 

af de afleverede genstande vederlagsfrit til private aktører. Efter planen skulle bekendtgørelserne 

træde i kraft 1. januar 2023 med krav om etablering af Genbrugsområderne senest 1. januar 2024, 

men der er intet sket efter endt høringsperiode, hvorfor området fortsat er ureguleret.  

Norfors har allerede i dag Genbrugshytter på tre pladser (Vandtårnsvej, Containerhaven og Blok-

ken), og Norfors har indgået aftale med tre frivillige organisationer (Røde Kors, Kirkens Korshær 

og Folkekirkens Nødhjælp), som aftager de indleverede genstande vederlagsfrit. Desuden er der 

indleveringssluse på Allerød til Spildopmagerne.  
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På Norfors pladser er der i dag kun tale om indlevering af genstande til organisationerne, og ikke 

byttefaciliteter, hvor andre brugere kan tage de indleverede genstande. For at kunne leve op til de 

forventede krav skal der således i tillæg til det allerede eksisterende etableres byttefaciliteter, hvor 

genbrugspladsernes brugere også har mulighed for at tage genstande. Det forventes, at der vil 

blive stillet krav om, at der etableres Genbrugsområder på alle genbrugspladser snarest. 

 

Mindre affald mere fjernvarme 

Den eksisterende forbrændingskapacitet og tilhørende varmeproduktion fra Norfors udnyttes 

allerede i dag fuldt ud til fjernvarme. Der er ikke planer om udbygning af affaldsforbrændings-

kapaciteten, og al ny udbygning af fjernevarmeforsyningen vil derfor være afhængig af ny grøn 

varmeproduktionskapacitet, typisk i form af forskellige typer af store varmepumper.  

 

Med venlig hilsen 

Klima, Natur og Miljø 

Rudersdal Kommune 

 

 

10. Holte Grundejerforening 

”Hermed fremsendes Holte Grundejerforenings (HGF) bemærkninger til emne, idet bemærkninger 
udarbejdet af Nærum Grundejerforening er vedhæftet. HGF er helt generelt enige i de af Nærum 
Grundejerforening udarbejdede bemærkninger, som hermed støttes. 
  
Ud over ovennævnte benytter HGF lejligheden til at tage 3 yderligere punkter op. 
For det første Henledes opmærksomheden på HGF og Vedbæk Grundejerforenings mail af 7. juni 
2023 til Formanden for Klima- og Miljøudvalget, hvoraf det fremgår, at renovationsudgifterne for 
Rudersdal er markant højere end for vores nabokommuner, hvorfor der på den baggrund sættes 
spørgsmålstegn ved et fortsat samarbejde med NORFORS. 
 
For det andet blev spørgsmålet om differentiering af udgifterne for renovation mellem dem, der får 
fjernvarme leveret (af NORFORS forbrændingsanlæg) og dem, der selv må stå for varmeforsynin-
gen rejst. Affaldsplanen synes ikke at tage højde herfor. 
 
For det tredje er HGF også opmærksom på debatten rejst bl.a. fra Borgmesterens side om NOR-
FORS fremtid som renovationsselskab. 
 
Af disse årsager kan HGF ikke i den nuværende situation støtte et fremtidigt bindende og forplig-
tende samarbejde med NORFORS. 
  
Med venlig hilsen 
K. Riis Andersen 
Formand Holte Grundejerforening” 
 

Svar på høringssvar 10 – Holte Grundejerforening 
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Kære Holte Grundejerforening, 

Tak for jeres høringssvar til Affaldsplan 2023. 

Svar på jeres bemærkninger er nummereret herunder, i overensstemmelse med jeres høringssvar: 

 
1. Affaldstaksterne for 2024 er netop blevet politisk godkendt på Klima og Miljøudvalgets møde 

den 13. september (pkt. 7). Her fremgår det at flere takster falder i 2024, men grundtaksten for 
genbrugsordning stiger. Forklaringen er ikke Norfors men derimod et akkumuleret underskud 
på ordningen for indsamling af genanvendeligt affald ved husstandene, som skal indhentes. 
 
Rudersdal Kommune er medejer af Norfors har derfor et naturligt samarbejde med Norfors.  

 
2. Udgifter til forbrænding af affald og indtægter til salg af fjernvarme er adskilt og sker i to sepa-

rate økonomier. I forhold til jeres kommentar om differentiering, så er der ingen sammenhæng 
mellem forbrændingstaksten og hvem der får varme fra Norfors. Udgifterne til forbrænding af 
restaffaldet udgør kun en lille del af taksterne, den største del udgøres af udgifter til indsamlin-
gen af affald (mandskab og biler). 
 

3. I forhold til forbrænding af affald, er der nye nationale regler som betyder at kommunerne fra 
juli 2025 skal udbyde forbrændingen af husholdningerne restaffald. Det betyder at det ikke 
nødvendigvis er Norfors’ forbrændingsanlæg som skal modtage kommunernes restaffald, hvis 
der er andre anlæg der kan give bedre priser/kvalitet.  

 

Med venlig hilsen 

Klima, Natur og Miljø 

Rudersdal Kommune 

 

 

11. Trørød Grundejerforening 

”Til Rudersdal Kommune. 

Høringssvar vedrørende forslag til affaldsplan for 2023 - 2035.  

Vi påskønner, at Rudersdal Kommune mål med forslaget til affaldsplan er, at opnå mere genbrug 
og bedre genanvendelse, samt effektive affaldsordninger. 

Vi mener imidlertid, at præmissen for sorteringen er, at det er borgerne der skal sortere, er forkert. 
Vi mener, at central affaldssortering er langt at foretrække.  

Efter vores opfattelse kan vi som borgere lære meget, men der vil uvilkårligt ske fejlsortering, dette 
er resultat af evne og vilje. Sorteringskvaliteten vil blive langt højere ved central/professionel sorte-
ring. 

Rengøring af spande er ineffektivt, i forhold til anvendelse af rengøringsmidler og vandforbrug. 

https://dagsordener.rudersdal.dk/vis?id=d248bd0a-148e-4d7f-8020-e163ea02eaf8&punktid=4bbe9091-2377-4121-a899-32bb7cb07b5c
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Den voldsomme mængde trafik med tunge køretøjer der skal til for ”konstant” at afhente affald fra 
den ene og anden fraktion er en belastning og et klart minus. 

- De er belastende for vejene som vi selv i høj grad vedligeholder.  

- Brændstofforbruget er ikke miljøvenligt.. 

- De mange kørsler og håndtering af spande støjer i lokalmiljøerne. 

- Hver en lastbil udgør en trafikal risiko, på alle veje, hvor der ikke er cykelstier. 

Det visuelle udtryk af de mange spande i gadebilledet er en skændsel og indretninger til afskærm-
ning er mange steder både vanskeligt og bekosteligt. 

Affaldsspandene er produceret og distribueret, men de skal på et tidspunkt erstattes, hvilket med-
fører en udgift såvel miljømæssigt som økonomisk for den enkelte borger.  

 

Med venlig hilsen 

Trørød Grundejerforening” 

 

Svar på høringssvar 11 – Trørød Grundejerforening 

Kære Trørød Grundejerforening, 

Tak for jeres høringssvar til Affaldsplan 2023. 

Det er et nationalt krav, at alle kommuner skal etablere kildesortering af 10 affaldsfraktioner ved alle 

husstande (med enkelte undtagelser ift. udvalgte affaldstyper som må sammenblandes). Det er der-

for på nuværende tidspunkt ikke lovligt at sammenblande affald og sende det til central sortering. 

Nogle fynske kommuner har søgt om dispensation fra kildesortering af plastaffald og mad- og drik-

kekartonaffald og vil indsamle dette sammen med restaffald. Denne dispensation er dog endnu ikke 

givet til de fynske kommuner.  

Der findes på nuværende tidspunkt ingen centrale sorteringsanlæg til husholdningsaffald på Sjæl-

land og nye regler betyder at kommuner ikke må eje sorteringsanlæg. 

Tidligere har undersøgelser vist at der efter central sortering ikke opnås samme kvalitet af affaldet 

til genanvendelse i forhold til kildesortering. Men konklusionen er blevet udfordret af nye studier. På 

nuværende tidspunkt er eksperterne ikke enige om hvad der er bedst. På længere sigt kan denne 

udvikling ændre sig. Men lige nu skal vi kildesortere, idet regeringen stiller krav om dette. 

Med venlig hilsen 

Klima, Natur og Miljø 
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Rudersdal Kommune 

 

 

12. Ejerforeningen Holtegårdsvej nr. 48 - 104 

”Høringssvar affaldsplan 2023-2035 5. sep 2023 Ejerforeningen Holtegårdsvej nr. 48-104 & 55-

83 Ejerforeningen Holtegårdsvej består af 44 rækkehuse med individuel affaldssortering.Ved im-

plementering af affaldssortering har de enkelte ejendomme op til 5 affaldsspande pr. husstand, 

hvilket er meget udfordrende at finde placeringer til.  

Økonomi Ved implementering af sorteringsordningen blev der sat meget stramme krav til etable-

ring af fælles affaldsløsning for rækkehuse - således var der påtvungen individuel løsning. Økono-

mien for affaldshåndtering blev ved implementering fra kommunen vurderet til på sigt at være på 

det tidligere niveau efter ordningen var igangsat. Det er langt fra tilfældet idet affaldsgebyret indtil 

nu er steget ca. 40%, mens der med den nye affaldsplan og de initiativer den fremhæver vil betyde 

yderlige stigninger i affaldsgebyret.Den fine model med økonomi der hviler i sig selv er på bekost-

ning af husejernes økonomi alene, da der ikke findes et reelt incitament til at optimere ordningen.  

Dele-ordninger. Kommunen har ikke oprindeligt accepteret deleordninger, hvor udnyttelsen af be-

holdere er meget lav. De faktioner der siden har kunne deles blandt ejendommene opnår ingen re-

duktion ved deleordninger, blot en mulighed for at begrænse det meget voldsomme antal behol-

dere for rækkehuse med begrænset plads.  

Affaldsmængder/beholder kapacitet. De af kommunen estimerede affaldsmænger og dermed 

beholdernes kapacitet samt afhentnings frekvens ligger meget langt fra virkeligheden. For restaf-

fald og andre fraktioner er det typisk at beholderene er under halvt fyldte tit kun en trediedel fyldte 

— og er dermed ikke effektivt udnyttet ved den nuværende afhentningsfrekvens. Således bidrager 

de mange afhentninger til en øget trafik voldsom larm ved tømning af beholdere med lastbiler til 

skade for miljø og mennesker.  

Flexible løsninger Frem for den nuværende model der kan betegnes som en “One-Size-Fit’s All” 

løsning opfordres til mere flexible løsninger, både hvad angår økonomi og håndtering af individu-

elle affaldsmænger.Løsningen findes allerede i kommunens storskraldsordning, der udbydes med 

tilmelding. Samme model kan benyttes for alle individuelle løsninger ved husstande, der foretager 

tilmelding ved ønsket afhentning af alle fraktioner på faste dage. Samtidig bør gebyr-strukturen ud-

arbejdes efter det faktiske behov - således at brugerne betaler for det de faktisk bruger. It-infra-

strukturen synes allerede tilgængelig i kommunens system, hvor man kan indrapportere mangelde 

afhentninger, tilmelde haveaffald, storskrald og ekstra services. 

CityContainer/serviceniveau Den valgte leverandør for affaldsløsningen lever i mange tilfælde 

ikke op til det serviceniveau som kommunen har fastsat. Spande kræves fremsat ved vej trods at 

adgangsforhold opfylder kravene for afhentning. Desuden stilles spande ikke på plads efter tøm-

ning, der hvor forholdene for placering også er opfyldt. Dette medfører fare med spande der står 

på vej, og ved blæst flyver spandene rundt til fare for trafik. Det forhold er yderligere forværret idet 

vejbelysning er blevet begrænset og spandene uden reflekser ikke kan ses for kørende på vejen. 

Vi håber med dette input at bidrage til en bedre, mere operationel og økonomisk model for affald-

sortering i fremtiden. Ejerforeningens medlemmer viser en stor entusiasme med daglig sortering og 

dermed deres bidrag til mere cirkulær økonomi.  

Med venlig hilsen Ejerforeningen Holtegårdsvej Holtegårdsvej 48-104 Lars Bøcker Formand” 
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Svar på høringssvar 12 – Ejerforeningen Holtegårdsvej 48 - 104 

Kære Ejerforeningen Holtegårdsvej 48-104 

Tak for jeres høringssvar til Affaldsplan 2023. 

Svarene på jeres bemærkninger er opdelt i underoverskrifter herunder: 

 

Økonomi 

Der er et stort politisk fokus på affaldsgebyrer og velvilje til at optimere ordninger. Affaldsgebyrerne 

er løbende steget i takt med den generelle prisudvikling i samfundet, priser på afsætning af affald, 

brændstofpriser mv.  

 

Muligheden for overgang fra individuelle til fælles affaldsbeholdere i rækkehusbebyggelser er be-

handlet på møde i Miljø- og Teknikudvalget den 1. december 2021 (punkt 6) hvor det blev besluttet 

at give muligheden med krav om at der max må være 75 meter (med mulighed for mindre afvigel-

ser) fra fjerneste husstand til fælles affaldsbeholdere – og krav om at der skal være flertal, efter for-

eningens vedtægtsbestemmelser, til ændringen. Så denne mulighed findes. 

 

Dele-ordninger 

Det er rigtigt at der ikke er en økonomisk besparelse ved at deles 2 naboer om 1 beholdersæt hvis 

man har meget små affaldsmængder. På samme måde betaler man heller ikke mere hvis man fx 

har 2 beholdere til pap, som nogle husstande har. Da man introducerede den nye ordning var der 

et ønske om solidarisk betaling, i form af et gennemsnitsgebyr – så alle betaler det samme. På den 

måde undgår man, at det er økonomiske hensyn der afgør om man har flere eller færre beholdere.  

 

Affaldsmængder/beholderkapacitet 

Der er et separat initiativ i Affaldsplan 2023 (punkt 4.9) der netop vedrører fyldningsgrad af behol-

dere, hvor det fremgår at der bla. skal laves undersøgelse af fyldningsgrad. Et øget datagrundlag 

og analyser af fyldning af beholderne, vil give kommunerne mulighed for at tilpasse kørsel og tøm-

mefrekvenser til de generelle behov hos borgerne. Hvis tømningsfrekvensen nedsættes, vil kørsel 

med renovationskøretøjerne mindskes, hvilket sparer brændstof. 

 

Fleksible løsninger 

Det mest effektive i forhold til kørsel og økonomi, er den rutetømning, der benyttes i dag. Hvis man 

forestillede sig at borgere selv kunne bestille afhentning når beholderen var tom, vil man få en 

masse stjernekørsel, hvor skraldebilen fx tømmer ved 2 huse den ene dag og 3 mere den følgende 

uge. Det mest effektive er at tømme beholdere fra alle husstande på vejen, når man er derude. Det 

gælder derfor om at finde den mest passende tømmefrekvens til en gennemsnitshusstand, så man 

undgår både at tømme tomme beholdere og at for mange får overfyldninger. Derfor er det et fokus 

i Affaldsplan 2023 at undersøge fyldningsgraden af beholderne som beskrevet tidligere.  

 

City Container/serviceniveau 

De beskrevne udfordringer, skal vi bede jer om at kontakte affaldsgruppen på affald@rudersdal.dk 

om. 

 

https://dagsordener.rudersdal.dk/vis?id=9000a819-e856-4730-ac8e-4fc92fe7e66f&punktid=d00e59d4-9e87-4235-b0a6-7b93347c468d
mailto:affald@rudersdal.dk
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I forhold til serviceniveau er det i den nuværende kontrakt med City Container beskrevet, hvilken 

service renovatøren skal yde i forbindelse med tømning, og hvor mange fejl der tillades, før der 

kan opkræves bod. Således er bodsgrænsen i kontrakten fastsat til to promille. Er der fejl ved mere 

end to promille af de udførte tømninger i en given måned, kan der gives bod. Forvaltningen opgør i 

dag månedligt, hvor mange fejl der har været i forbindelse med tømningen. Disse opgørelser præ-

senteres pt. kvartalsvist for Klima- og Miljøudvalget. Den seneste kan ses via link til møde i Klima- 

og Miljøudvalget den 4. oktober 2023 (pkt 4). 

Generelt er det leverede kvalitetsniveauet i indsamlingen bedre end kontraktens tilladte fejlprocent 

på maksimalt to promille.   

Med venlig hilsen 

Klima, Natur og Miljø 

Rudersdal Kommune 

 

 

  

https://dagsordener.rudersdal.dk/vis?id=3eabbf00-150a-4b27-9962-04e5fdac576c&punktid=d3d9b549-4fac-423f-ac96-ede02989b663
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Høringssvar til Allerød Kommune vedr. Affaldsplan 2023 og 
forvaltningens forslag til svar 
Byrådet godkendte den 20. juni 2023 at sende forslag til Affaldsplan 2023-2035 i forlænget offentlig hø-

ring. Høringsperioden udløb den 5. september 2023. 

 

Der er modtaget 2 høringssvar i Allerød fra følgende parter: 

 

1 Svava Lykkegaard 

2 Christina Specht 

 

I det følgende er begge indkomne høringssvar i deres fulde længde indsat med kursiv og forvaltningens 

forslag til svar står skrevet med lige skrift og under hvert enkelt høringssvar. 

 

1. Svava Lykkegaard 
  
Hej.  

Jeg kan ik overskue det hele så jeg har koncentrer mig om tekstil affald  

I det offentlige rum blir vi opfodret til at genbruge og genbruge - så tøjet blir brugt og ik blot kastet i po-

sen til tekstilaffald.  

Nu har vi FRIVILLIGE holdt BYT TIL NYT 7 gange med start i 2016.  

Ved hæfter dette :  

 

 
 

Synes det ville være skønt at bo i en kommune der opfordre borgerne til at lave deres egne små bytte 

centraler  

Det kunne måske også gi lidt fællesskab og få nogen ud af deres dør for - “ man skal lige se om der var 

kommet noget nyt”.  

 

Bedste hilsner med håbet om vi alle blir mere bevidste. 

Svava Lykkegaard 

 

(Supplerende materiale til høringssvar 1) 

 

Hej igen 

Vil du være rar at hæfte dette til mit høringssvar – nu er den opdateret😊 
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  Deltagere Kg varer ind Kg varer ud 

Rest til huma-

nitære organi-

sationer 

Rest til affald 

2016 110 330 200 100 30 

2017 125 780 530 170 80 

2018 >200 1085 755 230 100 

2019 182 852 655 167 30 

2022 forår 202 1021 755 213 53 

2022 efterår 197 1445 1200 190 55 

2023 forår 170 918 626 229 63 

2023 Efterår           
      

Alle år:  6431 4721   

 
 

Forslag til svar på høringssvar 1 – Svava Lykkegaard 
 
Kære Svava Lykkegaard 

 

Tak for dit høringssvar til forslag til Affaldsplan 2023-2035 samt dit supplerende svar med yderligere be-

mærkninger, som Allerød Kommune modtog den 3. juli 2023 og de supplerende bemærkninger modtog vi 

den 7. juli 2023. 

 

Jeres initiativ med en bytte central understøtter arbejdet med en mere bæredygtig fremtid. 

 

I foreslår at kommunerne opfordrer borgerne til at lave deres egne små bytte centraler.  

 

En affaldsplan er kommunens plan for, hvordan den vil arbejde med affald. Bytte centraler for ting fx tøj, 

som ikke er i så dårlig stand at det skal kasseres, som tekstilaffald, betragtes dermed ikke som affald og 

kan derfor ikke umiddelbart indgå i kommunens affaldsplan. Dog er der i lovgivningen indarbejdet at 

kommunernes arbejde på affaldsområdet må omhandle genbrug, som ikke er affald, på kommunens gen-

brugspladser. Dette er derfor med som fokusområde i forslag til affaldsplanen. 

 

Vi vil således arbejde for, at materialer, der kan genbruges og genanvendes, i langt højere grad 

cirkuleres flere gange. Først når de har udtjent deres funktion og kvalitet, skal de til forbrænding. 

 

Et arbejde med forbrug i form af forebyggelse ved at understøtte lokale bytte centraler er heller ikke en 

del af arbejdet i en kommunes affaldsplan jf. forklaringen ovenfor. 

 

Men ideen med bytte centraler kan evt. være en del af kommunens klimaplan. Jeres ide sendes derfor 

videre til dette fagområde. Derudover er der forslag om ændring af Forord i Affaldsplanen på baggrund af 

høringssvar, hvor forebyggelse præciseres.  

 

Venlig hilsen 

Allerød Kommune 
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2. Christina Specht 
 

Kære byråd 
 

Jeg synes vi som kommune skulle kigge mod fx Fyn og se at affaldet sorteres 
bedre af robotter på endestationen i stedet for ude hos den enkelte borger. 

 
Jeg bor i Rønneholtparken og har daglige besøg af enten den ene eller anden 

skraldebil. Det kan ikke være særligt miljøvenligt. Der er forskellige størrelser 
på husstanden men efterhånden nok en del der består af 1-2 personer og vi 

producerer heller ikke så meget affald. Oven i købet tager de mange skralde-
spande meget plads på de enkelte matrikler. Lad os arbejde på et grønnere og 

kønnere Allerød med mindre forurening  
 

Dbh Christina Specht 

 
(Supplerende materiale til høringssvar 2) 

Hej Lotte 

Tak ilm. 

Her er et link til noget af det der har inspireret mig 

https://www.tv2kosmopol.dk/spoerg-os/soeren-undrer-sig-hvorfor-sorterer-maskiner-ikke-vores-affald-

ligesom-i-norge 

 
Forslag til svar på høringssvar 2 – Christina Specht 
 
Kære Christina Specht 

 

Tak for dit høringssvar til forslag til Affaldsplan 2023-2035 samt dit supplerende svar med yderligere be-

mærkninger, som Allerød Kommune modtog den 19. juli 2023 og de supplerende bemærkninger modtog 

vi den 31. juli 2023. 

Det er et nationalt krav, at alle kommuner skal etablere kildesortering af 10 affaldsfraktioner ved alle 

husstande (med enkelte undtagelser ift. udvalgte affaldstyper som må sammenblandes). Det er derfor på 

nuværende tidspunkt ikke lovligt at sammenblande affald og sende det til central sortering. Nogle fynske 

kommuner har søgt om dispensation fra kildesortering af plastaffald og mad- og drikkekartonaffald og vil 

indsamle dette sammen med restaffald.  Denne dispensation er dog endnu ikke givet til de fynske kom-

muner. 

Tidligere har undersøgelser vist at der efter central sortering ikke opnås samme kvalitet af affaldet til 

genanvendelse i forhold til kildesortering. Men konklusionen er blevet udfordret af nye studier. På nuvæ-

rende tidspunkt er eksperterne ikke enige om hvad der er bedst. På længere sigt kan denne udvikling 

ændre sig. Men lige nu skal vi kildesortere, idet regeringen stiller krav om dette. 

Hvis de enkelte husstande i Allerød har mindre affald end der kan være i de individuelle beholdere til 

genbrug (plast, papir, pap, metal, glas og mad- og drikkekarton), er det fortsat muligt for to naboer at 

deles om én beholder og på den måde reducere antallet af beholdere ved den enkelte husstand. 

 

Venlig hilsen 

Allerød Kommune 

https://www.tv2kosmopol.dk/spoerg-os/soeren-undrer-sig-hvorfor-sorterer-maskiner-ikke-vores-affald-ligesom-i-norge
https://www.tv2kosmopol.dk/spoerg-os/soeren-undrer-sig-hvorfor-sorterer-maskiner-ikke-vores-affald-ligesom-i-norge
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Samlede høringssvar til Affaldsplan 2023-2035 – Hørsholm Kommune 

 

Kommunalbestyrelsen godkendte på møde den 19. juni 2023 at sende forslag Affaldsplan 2023 – 2035 i 

offentlig høring. Høringsperioden udløb den 5. september 2023. Der er i høringsperioden indkommet 1 

høringssvar i Hørsholm fra følgende parter: Seniorrådet Hørsholm 
 

Overblik over høringssvar 

 Afsender Opsummering af Hørings-

forslag 

Administrationens bemærkning Evt. ændringer 

Til Planen 

1 Seniorrå-

det Hørs-

holm 

(Anne 

Ehrenre-

ich) 

 

1) Seniorer bør 

ikke pålægges 

at transportere 

affald til stand-

plads 

 
 

 

 

 

 

2) Priser og tak-

ster bør holdes 

så lave, som 

muligt 

 

 

 

 

 

 

3) Kommunen 

opfordres til at 

begrænse af-

fald  

 

 

1) Affaldssortering er et fælles ansvar, 

og det lovbestemt at der skal kilde-

sorteres ved bopælens adresse. Af-

faldsplan 2024 ændrer ikke ved antal 

eller type af beholdere, afstande og 

andre forhold omkring standpladser 

mv. Dette reguleres i regulativ for 

husholdningsaffald, der skal leve op 

til Arbejdstilsynets regler, der blandt 

andet skal sikre renovatøren et godt 

fysisk arbejdsmiljø.   

 

2) Affaldsgebyret holdes så lavt som 

muligt, idet ”hvile-i-sig-selv-princip-

pet” gælder, og der dermed ikke ge-

nereres overskud på affaldshåndterin-

gen. Prisstigningerne på affaldsgeby-

ret skylder blandt andet inflation, ud-

gifter til udrulning af nye fraktioner, 

samt øgede udgifter til behandling, 

kørsel mv.   

 

 

3) Affaldsforebyggelse er et vigtigt ele-

ment i dagsordenen for cirkulær øko-

nomi. Det ligger dog udenfor det ge-

byrfinansierede område, og det er 

dermed op til den enkelte kommune 

at prioritere. I Hørsholm indgår af-

faldsforebyggelse i Klimaindsatsen 

samt i den kommende indkøbs-og ud-

budspolitik. Der er forslag om æn-

dring af Forord på baggrund af hø-

ringssvar.  

 

1) Ingen æn-

dring 

 

 

 

 

 

 

2) Ingen æn-

dring 

 

 

 

 

 

3) Ændring i 

forord  
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Høringssvar (fuld længde) 
 

Høringssvar 1 

Afsender: Seniorrådet Hørsholm  
  
Seniorrådet er den 11. juli 2023 blevet hørt om Hørsholm Kommunes affaldsplan for 2023-25 og vil 
i den anledning fremkomme med følgende bemærkninger:  
  
For seniorerne er det centralt, at de ikke pålægges at transportere affaldet længere fra deres bo-
pæl, end de er i stand til, og at der er løsninger for de svageste ældre samt også for personer, som 
ikke selv er i stand til at placere affaldet i de ret store og høje containere.  
  
Dertil kommer priserne for afhentning af affaldet, som er steget meget de senere år samtidig med 
inflation og prisstigninger overalt. Disse prisstigninger kan mærkes for pensionister, som kun har 
folkepensionen at klare sig for. Priserne for afhentning af affaldet bør holdes så lave som muligt.  
  
Endeligt opfordres kommunen på lige fod med staten til fortsat at arbejde for at begrænse affal-
det.  
 


